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§ 159 Dnr 62731  

Mötets öppnande  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen utser Lars-Göran Bromander (S) och Jan Sundling (M) 

till justerare av dagens protokoll.  

2. Kommunstyrelsen fastställer föreliggande dagordning med följande 

tillägg: 

- Ärendet förlängd mandatperiod för Samordningsförbundet läggs till 

dagordningen.  

- Ärendet nätverk för att utveckla system, strategier och modeller för 

samverkan med civilsamhället läggs till dagordningen.  

- Information om Trygghetsdagen läggs till dagordningen under punkten 

övriga frågor. 

- Ärendet Konstgräsplan Futurum läggs till dagordningen.  

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen låter kontrollera närvaron, utser justerare att jämte 

ordförande justera protokollet samt fastställer dagordningen för dagens 

sammanträde.  
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§ 160 Dnr 2017/00750  

Nytt korttidsboende, vård- och omsorgsnämndens 
behov 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen noterar informationen och anser uppdraget vara 

avslutat.  

Sammanfattning  

Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 30 oktober 2017 

att bifalla en motion om inrättade av ett nytt korttidsboende. 

Kommunstyrelsen uppdrog till förvaltningen att utreda vilka möjligheter 

som fanns att så snabbt som möjligt få till fler korttidsplatser.  

Tekniska utskottet tillskrev vård och omsorgsnämnden med en fråga om 

antalet platser, funktionalitet, integration med annat boende/verksamhet och 

övriga önskemål.  

Vård och omsorgsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 4 april 2018, 

VON § 19 Dnr 2017/00049, att som svar till Tekniska utskottet meddela att 

vård och omsorgsnämnden kommer att uppdra till socialförvaltningen att 

starta nya korttidsplatser i redan befintliga lokaler på Plommonvägen 6.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-06-18 § 42 

Tjänsteskrivelse 2018-05-31 

Sammanträdesprotokoll från vård – och omsorgsnämnden 4 april 2018 § 19 

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Tekniska avdelningen  

 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9(50) 

 Sammanträdesdatum  

 2018-09-17  

Kommunstyrelsen    

 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

§ 161 Dnr 2018/00362  

Kapacitetsförstärkningar i VA nätet, redundans samt 
nybyggnad av vatten och avloppsverk i Skokloster 
och/eller anslutning till Bålsta Vattenverk och Bålsta 
Avloppsverk.   

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att en förstudie gällande lokalisering och 

nybyggnad av vatten och avloppsverk i Skokloster ska påbörjas under 2018 

och slutföras 2019 till en utgift av 700 000 kronor. Medel avsatta i VA-

fonden föreslås användas för finansiering. 

2. Kommunstyrelsen noterar att medel för en lokaliseringsutredning för nytt 

vatten- respektive avloppsverk i Skokloster kommer att föreslås i 

investeringsplanen för 2019-2021. 

3. Kommunstyrelsen noterar att medel för projekteringar gällande 

kapacitetsförstärkningar och redundans på identifierade svagheter i 

vattensystemet kommer att föreslås i investeringsplanen för 2019-2021. 

Sammanfattning  

Tekniska utskottet beslutade 14 maj 2018 §34 att uppdra till förvaltningen 

att återkomma till tekniska utskottet 2018-06-18 med beslutsunderlag för 

investeringsbeslut för kapacitetsförstärkningar i VA nätet, redundans samt 

nybyggnad av vatten och avloppsverk i Skokloster och/eller anslutning till 

Bålsta Vattenverk och Bålsta Avloppsverk. 

Tekniska avdelningen föreslår att ytterligare arbeten genomförs för att 

komplettera befintligt underlag. Vissa arbeten föreslås genomföras 2018. 

Merparten av arbetena föreslås genomföras under 2019-2021. 

Åtgärder som påbörjas/genomförs under 2018 är  

• Kvalitetshöjande åtgärder i Skokloster vattenverk 

• En förstudie gällande lokalisering och nybyggnad av vatten och 

avloppsverk i Skokloster 

Arbeten som föreslås ingå i investeringsplanen för 2019-2021 är 

• En lokaliseringsutredning för nytt vatten- respektive avloppsverk i 

Skokloster  

• Projekteringar gällande kapacitetsförstärkningar och redundans på 

identifierade svagheter i vattensystemet 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-06-18 § 45 

Tjänsteskrivelse 2018-05-17 
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______________ 

Beslutet skickas till: 

Tekniska avdelningen 
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§ 162 Dnr 2016/00629  

Bullerutredning Kraftleden - återrapportering uppdrag 

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna återrapporteringen av 

uppdraget och anser därmed uppdraget avslutat.   

Sammanfattning  

Tekniska avdelningen har fått i uppdrag att genomföra en bullerutredning på 

särskilt utsatta platser på Kraftleden samt vid behov projektera bullerplank 

på dessa platser. Tekniska avdelningen finner att inga fastställda riktvärden 

överskrids och att därmed inga bullerplank behöver byggas i rådande 

trafiksituation. En eventuell framtida ombyggnation av Kraftleden kommer 

att sänka hastigheten och få tung trafik att välja andra vägar vilket pekar på 

att bullernivåerna inte heller kommer att öka. Tekniska avdelningen anser 

därför att det inte finns behov av att projektera bullerplank utmed 

Kraftleden.    

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-06-18 § 46 

Tjänsteskrivelse 2018-05-25 

Beslut KF § 122, 2016-11-07 

Bullerutredning Sweco Environment AB, PM 01 – REV01, 2018-06-14   

Förslag till beslut på sammanträdet 

Christan Nordberg (MP) yrkar bifall till tekniska utskottets förslag.  
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§ 163 Dnr 2017/00493  

Uppdrag - ta fram infrastrukturkarta för laddstolpar i 
Håbo kommun 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förvaltningens förslag till 

lämpliga initiala placeringar av laddstationer (infrastrukturkarta) 

2. Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ha en roll som 

samverkande och samordnande part i syfte att inspirera olika aktörer till 

utveckling av publik laddinfrastruktur i kommunen. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till Håbo Marknadsbolag att hitta 

företag som vill etablera dessa verksamheter på dessa platser.  

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen beslutade 11 september §177 att uppdra till förvaltningen 

att ta fram en infrastrukturkarta för laddstolpar och att utreda driftsformer. 

Förvaltningen har tagit fram förslag till lämpliga initiala platser för 

etablering av laddinfrastruktur. De föreslagna platserna finns i Bålsta och 

Skokloster i välbesökta områden avsedda för handel eller turism, på 

parkeringar i anslutning till service och handel samt på en av de kommunala 

pendlarparkeringarna invid Bålsta station. 

För att gynna en utbyggnad av laddinfrastruktur avser kommunen att ta en 

roll som samverkande och samordnande part i syfte att inspirera olika 

aktörer i kommunen till utveckling av publik laddinfrastruktur.   

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-06-18 § 48 

Tjänsteskrivelse 2018-06-12 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Owe Fröjd (Båp) föreslår följande: 

Ändringsyrkande  

1. Att Skoklosters slott utgår på grund av för litet underlag under stora delar 

av året. 

Tilläggsyrkande: 

2. Att Håbo Marknadsbolag får till uppgift att hitta företag som vill etablera 

dessa verksamheter på dessa platser. 

Lars-Göran Bromader (S) yrkar bifall till Owe Fröjds (Båp) förslag. 
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Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till tekniska utskottets förslag, yrkar 

bifall till Owe Fröjds (Båp) tilläggsyrkande, yrkar avslag på Owe Fröjds 

(Båp) ändringsyrkande.   

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsens beslutar enligt tekniska utskottets 

förslag eller enligt tekniska utskottets förslag med Owe Fröjds (Båp) 

ändringsyrkande. Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

tekniska utskottets förslag.  

Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Owe Fröjds (Båp) 

tilläggsyrkande och finner att så sker.  

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Tekniska avdelningen  
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§ 164 Dnr 2018/00415  

Gång- och cykelväg mellan Jättens väg och 
Skoklosters slott 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ärendet återremitteras för ytterligare 

utredning.  

Sammanfattning  

I samband med förarbeten för översiktsplan för Håbo kommun genomfördes 

en medborgardialog med boende i Skokloster. Då framfördes önskemål om 

att knyta ihop Slottsskogen och Skokloster slott med en gång- och cykelväg. 

Den sträcka som då lyftes fram var den sträcka där VA-ledningar har byggts 

mellan Slottsskogen och Skoklosters slott. Det har även uttryckts att denna 

gång- och cykelväg skulle främja utvecklingen i Skokloster.  

Tekniska avdelningen har studerat två olika alternativ, ett på samma 

sträckning som VA-ledningen och ett utmed Slottsskogsleden och 

Skoklostervägen. Det första alternativet är en kortare sträcka men 

anläggandet försvåras av terräng och markbeskaffenhet. Sträckan kan inte 

heller bli tillgänglig för alla på grund av höjdskillnader. Det andra 

alternativet är en längre sträcka men har inte samma höjdskillnader och kan 

bli tillgängligt för alla. Det första alternativet är billigare än alternativ två 

Tekniska utskottet 2018-06-18 § 50 föreslår kommunstyrelsen besluta att 

förvaltningen får i uppdrag att projektera och bygga en ny gång- och 

cykelväg längs med bilvägen mellan Skokloster samhälle och Skokloster 

slott (Slottskogsleden och Skoklostervägen) i enlighet med alternativ 2. 

Under 2018 utreds frågan om markåtkomst. Projektering påbörjas om 

möjligt 2018 och inryms då inom tekniska avdelningens driftbudget för 

2018. Kostnaden för resterande delar av projektet behandlas i 

budgetprocessen för investeringar för 2019. 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-06-18 § 50 

Tjänsteskrivelse 2018-05-22 

Kartbilaga ”Jättens väg fastighetsgränser”   

Kartbilaga ”Slottsskogsleden fastighetsgränser” 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Liselotte Grahn Elg (M) anser att ärendet behöver utredas ytterligare och 

yrkar på återremiss. 

Fredrik Anderstedt (S) yrkar bifall till Liselottes Grahn Elgs (M) förslag. 
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Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till Liselotte Grahn Elgs (M) förslag.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt tekniska utskottets 

förslag eller enligt det egna förslaget. Ordförande finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt det egna förslaget.  

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Tekniska avdelningen  
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§ 165 Dnr 2018/00442  

Förslag och plan för energieffektivisering 

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förvaltningens information 

om att energieffektiveringsåtgärder ingår i ordinarie underhållsplanering och 

drift och att en särskild plan för energieffektivisering därmed inte är 

motiverad. Kommunfullmäktige beslutar att uppdraget är slutfört med 

hänvisning till förvaltningens redovisning 

Sammanfattning  

Kommunfullmäktige har vid beslut om budget för 2016, KF 2015/00162 § 

92, gett kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att komma med förslag och 

plan på hur kommunen kan energieffektiviseras. Detta med syfte att mer 

effektivt använda skattepengar.  

Energieffektivisering är en del av underhållsplaneringen för kommunens 

fastighetsbestånd. Större och fastighetsövergripande åtgärder utförs som 

investeringar. Vid varje större renovering eller ombyggnation ses möjliga 

energieffektiveringsåtgärder alltid över. Underhållsplanen ska årligen 

godkännas av tekniska utskottet.  

Under de senaste åren har ett antal större energieffektiviseringsåtgärder 

utförts. Många åtgärder utförs också som löpande fastighetsdrift  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-06-18 § 43 

Sammanställning av genomförda och planerade åtgärder   
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§ 166 Dnr 2018/00569  

Information om Håbo kommuns systematiska 
arbetsmiljöarbete 2018 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att fortsätta utvecklingen av det systematiska 

arbetsmiljöarbetet. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att utöka samarbetet med företagshälsovården 

för minskad sjukfrånvaro.  

3. Ovanstående gäller under förutsättning av att finansiering beviljas i 

budget 2019.  

Sammanfattning  

Ett aktivt arbetsmiljöarbete kan leda till lägre kostnader för sjukfrånvaro och 

samtidigt bidra till ökad kvalitet i verksamheten. Ett sådant 

arbetsmiljöarbete underlättas om det finns en utvecklad systematik i 

arbetsmiljöarbetet och att det inriktas på såväl främjande och förebyggande 

arbetsmiljöarbete som rehabilitering av sjuka medarbetare.  

Håbo kommun medverkade under år 2017 i Sveriges kommuners och 

landstings nationella projekt ”Socialt utfallskontrakt för minskad 

sjukfrånvaro”, steg 1 och 2 (av 3). I steg 2 gjordes en mer djupgående analys 

av sjukfrånvaron i Håbo kommun och det visade sig bland annat att den 

totala sjukfrånvaron ökat med 35% mellan åren 2013-2016, vilket 

motsvarade ca 29 heltidstjänster. 

Med anledning av ovanstående arbetar personalavdelningen med två 

aktiviteter för att sätta fokus på dessa frågor. En med inriktning på att 

aktivera det systematiska arbetsmiljöarbetet i verksamheterna och en med 

inriktning på aktivt arbete bland annat i samarbete med företagshälsovården 

för att minska korttidssjukfrånvaron.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag pof 2018-09-03 § 19 

Tjänsteskrivelse 2018-08-21 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Personalavdelningen  
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§ 167 Dnr 2018/00613  

Verksamhetsplan Tekniska avdelningen  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna tekniska avdelningens 

verksamhetsplan för 2019.  

Sammanfattning  

Kommunfullmäktige har beslutat om införande av en ny styrmodell för 

styrning och ledning av kommunen och dess verksamheter. Styrmodellen 

bygger på horisontell och tillitsbaserad styrning vilket innebär att varje 

organisatorisk nivå själva har befogenhet och ansvar att genomföra 

planerings- och uppföljningsarbete baserat på det egna uppdraget. 

Tekniska avdelningen har tagit fram förslag till grunduppdrag och 

utvecklingsmål på avdelningsnivå vilket beskrivs i bilagd verksamhetsplan. 

Grunduppdrag och utvecklingsmål mäts och följs upp genom kvalitetsmått 

respektive nyckelindikatorer som kommer att redovisas till tekniska 

nämnden. Varje verksamhet inom tekniska avdelningen kommer därutöver 

att ta fram egna verksamhetsplaner som beskriver grunduppdrag och 

utvecklingsmål för respektive verksamhet som följs inom avdelningen.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-09-03 § 55 

Tjänsteskrivelse 2018-08-31 

Verksamhetsplan tekniska avdelningen 

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Tekniska avdelningen  
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§ 168 Dnr 2018/00612  

Inventering av ventilation på kommunens fastigheter 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge tekniska avdelningen i uppdrag att 

utreda möjligheten till installation av kyld tilluft i kommunens egna och 

inhyrda lokaler efter behov.  

Sammanfattning  

Den varma sommaren har aktualiserat frågan om möjligheten att installera 

kyld tilluft i kommunens lokaler. Tekniska utskottets beslutade 2018-09-03 

§ 57 att föreslå kommunstyrelsen att ge tekniska avdelningen i uppdrag att 

utreda möjligheten till installation av kyld tilluft i kommunens lokaler.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-09-03 § 57 

Tjänsteskrivelse 2018-08-28 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Liselotte Grahn Elg (M) föreslår följande tillägg: 

Kommunstyrelsen beslutar att ge tekniska avdelningen i uppdrag att utreda 

möjligheten till installation av kyld tilluft i kommunens egna och inhyrda 

lokaler efter behov. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt tekniska utskottets 

förslag med det egna tillägget och finner att så sker.   

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Tekniska avdelningen 

Kansli + uppdragslistan 
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§ 169 Dnr 2017/00260  

Uppdrag att utreda fastighetsnära insamling av 
förpackningar 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporten ”Insamling av avfall i 

Håbo, Knivsta, Sigtuna och Upplands-Bro kommuner” daterad 2018-06-29. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att det fortsatta arbetet inklusive kommande 

upphandlingar ska baseras på rapportens förslag på inriktning till framtidens 

insamlingssystem för mat- och restavfall, förpackningar och returpapper.  

Sammanfattning  

Kommunstyrelsens förvaltning fick i uppdrag att utreda fastighetsnära 

insamling av förpackningar i Håbo kommun, enigt KS beslut 2017, § 30. 

Rapporten presenterades på tekniska utskottet 2018-06-18 av Miljö- och 

avfallsbyrån. 

I rapporten belyses vad det skulle innebära att införa fastighetsnära 

insamling (FNI) av förpackningar och returpapper i en region bestående av 

Håbo, Knivsta, Sigtuna och Upplands-Bro kommuner. I rapporten ges också 

ett förslag till en gemensam systemlösning, som ett led i att uppnå mål i 

avfallsplanerna om bl.a. ökad andel utsorterat avfall, förbättrad service och 

strävan uppåt i avfallstrappan 

Rapporten fokuserar på system som kan utgöra huvudsystem, d.v.s. system 

som fungerar för alla kommunerna eller en viss bebyggelsetyp i 

kommunerna. I rapporten belyses även möjligheter med insamling med 

olika typer av komplementsystem i framförallt lägenhetsbebyggelse. De 

system som analyserats erbjuder högre service än idag och bättre 

förutsättningar för utsortering av förpackningar och returpapper genom FNI.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-09-03 § 60 

Tjänsteskrivelse 2018-08-13 

Rapporten ”Insamling av avfall i Håbo, Knivsta, Sigtuna och Upplands-Bro 

kommuner”  

Förslag till beslut på sammanträdet 

Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till tekniska utskottets förslag.  

______________ 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 21(50) 

 Sammanträdesdatum  

 2018-09-17  

Kommunstyrelsen    

 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

Beslutet skickas till: 

Tekniska avdelningen  
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§ 170 Dnr 2015/00248  

Konstgräsplan Futurum  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till förvaltningen att samordna träff 

för gruppledarna och berörda föreningar för att diskutera utvecklingen av 

planen.  

Sammanfattning  

Agneta Hägglund anmäler ärendet konstgräsplan Futurum, vad har hittills 

hänt med planen och hur ser kommande arbete ut? 

Kulturchefen informerar om vad som hittills framkommit under utredningen 

med tältlösning över planen samt om hur det fortsatta arbetet ser ut.  

Förslag till beslut på sammanträdet 

Agneta Hägglund (S) föreslår att förvaltningen samordnar träff för 

gruppledarna och berörda föreningar för att diskutera utvecklingen av 

planen.  

Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till Agneta Hägglunds (S) förslag.  

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Kultur och livsmiljö 
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§ 171 Dnr 2016/00281  

Nya bestämmelser för föreningsbidrag 

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta Förslag till bestämmelser för 

föreningsbidrag i Håbo kommun 

2. Kommunfullmäktige beslutar att upphäva tidigare bestämmelser för 

föreningsbidrag i Håbo kommun 

Sammanfattning  

Förvaltningen har sedan återremissen hösten 2016 arbetat fram ett nytt 

förslag till nya bestämmelser för föreningsbidrag mm i Håbo kommun. En 

större utredning om stödet till föreningarna gjordes 2017 och under 2018 har 

dialog med föreningar skett. Förslaget innebär en ökad tydlighet och 

möjlighet till framförhållning för föreningarna. Förvaltningen föreslår 

kommunfullmäktige att anta bestämmelserna och att samtidigt upphäva 

tidigare bestämmelser.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 146 

Tjänsteskrivelse 2018-08-16 

2018-08-16, Remissvar från föreningar 

2018-08-16, Förslag till bestämmelser för föreningsbidrag i Håbo kommun  

Förslag till beslut på sammanträdet 

Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
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§ 172 Dnr 2018/00586  

Taxor och avgifter inom kultur- och fritidsnämnden  

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige antar förslag till taxor och avgifter vid Håbo 

bibliotek att gälla från 2018-11-01 och tillsvidare.  

2. Kommunfullmäktige beslutar att detta förslag upphäver alla tidigare taxor 

och avgifter för Håbo Bibliotek. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kopieringstaxan gäller kommunens alla 

förvaltningar.   

Sammanfattning  

En översyn av taxor och avgifter vid Håbo bibliotek har genomförts. Det har 

tidigare funnits flera beslut för olika medier vilket gör det i dag är svårt att 

avgöra vilket beslut som gäller.  

I många andra kommuner betalas avgifter direkt till biblioteken och det 

fungerar mycket bra för både medborgaren och verksamheten. Det innebär 

att eventuella skulder inte ingår i kommunens kravhantering.  

Biblioteket har arbetat fram tydligare rutiner för påminnelser och indrivande 

av skulder. Ett positivt resultat märks redan.  

Med anledning av ovan kommer nu ett förslag där alla avgifter är samlade 

för ett beslut gemensamt. Rutinen för betalning av avgifter ändras och sker 

efter beslut enbart direkt till biblioteket.  

Tidigare beslut om åldersgräns för lån av DVD till 16 år bör finnas kvar då 

avgifter för förkomna eller skadade exemplar är höga.  

För att motverka växande skulder föreslås en maxgräns på 100 kr, därefter 

spärras bibliotekskortet tills skulden är betald.  

Avdelningschef har rätt att besluta att fakturera och därmed ingår skulden i 

kommunens kravrutin och kan gå vidare till inkasso.  

Förvaltningen föreslår utifrån bilaga taxor och avgifter vid Håbo bibliotek 

från och med 2018-11-01 att gälla tillsvidare.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 144 

Tjänsteskrivelse 2018-08-16 

Taxor och avgifter vid Håbo bibliotek 2019 
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Förslag till beslut på sammanträdet 

Owe Fröjd (Båp) föreslår följande tillägg: 

Kommunfullmäktige beslutar att kopieringstaxan gäller kommunens alla 

förvaltningar.   

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 

förslag med Owe Fröjds (Båp) tillägg och finner att så sker.  
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§ 173 Dnr 2018/00464  

Arvodering sverigefinsk arbetsgrupp 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att den sverigefinska arbetsgruppens 

ledamöter arvoderas enligt de bestämmelser och regler som gäller för 

kommunens arvoden. Ersättningen ska utgå till ledamöterna från 

statsbidraget till finskt förvaltningsområde.  

Sammanfattning  

En arbetsgrupp bestående av tre personer har bildats i samband med det 

sverigefinska samrådsmötet 2018-05-16. Arbetsgruppen arbetar mer 

genomgripande med beredningen av frågor som tas upp i det sverigefinska 

samrådet. Exempel på frågor där arbetsgruppen konsulteras av 

verksamhetsutvecklaren är planering gällande kulturaktiviteter men även 

frågor gällande den finska hörnan i Håbo bibliotek kan bli aktuella för 

konsultation/samråd. Antalet arbetsmöten planeras till högst tre stycken per 

år.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 151 

Tjänsteskrivelse 2018-07-10 

Mötesanteckning från sverigefinska samrådet 2018-05-16.  

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Personalavdelningen/lön 

Verksamhetsutvecklare finskt förvaltningsområde  
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§ 174 Dnr 2017/00584  

Motion: Miljövecka 

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige bifaller delvis motionen och uppdrar till 

kommunstyrelsen att genomföra en miljövecka år 2019, under förutsättning 

att finansieringen beviljas i 2019 års budgetarbete.  

Sammanfattning  

Fredrik Anderstedt, socialdemokraterna har inkommit med en motion, där 

det föreslås att miljöveckan åter skall genomföras med start 2018.  

En miljövecka har tidigare genomförts i samband med Earth Hour. Veckan 

växte fram och flera av kommunens verksamheter var engagerade. Det som 

gjorde att veckan sedan försvann var dels att få tjänstemän drev projektet 

utan tydlig förankring samt att det inte fanns egen budget för miljöveckan. 

Hållbarhets- eller miljövecka förekommer hos flera kommuner. Veckan är 

oftast ett samarbete mellan flera organisationer och syftar till att skapa 

aktiviteter, mötesplatser, tankar och diskussioner kring hållbarhet. 

Kommuner anordnar också en del av aktiviteterna, samt bidrar till att 

marknadsföra dessa i ett gemensamt program. Att låta organisationer och 

föreningar bidra kan ge kostnadsbesparingar, ökat utbud av aktiviteter och 

framförallt intressera fler människor.  

Förvaltningen föreslår att miljöveckan genomförs med start 2019 och 

finansieringen hanteras i budgetprocessen.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 148 

Tjänsteskrivelse 2018-03-14 

Motion 2017-09-24 

 

 
 
 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 28(50) 

 Sammanträdesdatum  

 2018-09-17  

Kommunstyrelsen    

 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

§ 175 Dnr 2017/00623  

Medborgarförslag: Bygg ut skateparken mellan 
Fridegård och ishallen 

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige bifaller medborgarförslagets förslag under 

förutsättning att finansieringen beviljas i budgetarbetet.  

Sammanfattning  

I medborgarförslaget som inkommit föreslås att skateparken mellan 

Fridegårdsgymnasiet och ishallen ska byggas ut. Skateparken framhålls som 

ett mycket lyckat projekt för barn och ungdomar och kan, enligt 

förslagsställaren, utvecklas och utökas då den i dagsläget är trång.  

Förvaltningen föreslår att medborgarförslaget bifalls. Diskussioner om att 

bygga ut skateparken har förts sedan en tid mellan kultur- och 

livsmiljöavdelningen och tekniska avdelningen och bedömningen är att en 

utbyggnad skulle vara positiv. Detta då parken är en naturlig mötesplats för 

många unga. Dessutom har kickbikes, utöver skateboard, blivit populärt och 

skateparken skulle behöva anpassas till detta. Utöver en utbyggnad av 

skateparken skulle en allmän uppsnyggning av området också vara önskvärt, 

för att göra det till en levande mötesplats i centrum.  

En mycket grov kostnadsbedömning, som är också är beroende av vilken 

typ av utförande man väljer avseende skateparken och av hur mycket man 

vill satsa på området i övrigt, är att en utbyggnad av skateparken och en 

upprustning av området skulle kosta omkring 1,8 miljoner kronor. Dessa 

medel saknas i dagsläget. Därför föreslår förvaltningen också att 

utbyggandet av skateparken får finansieras i 2020 års budget. Detta skulle 

också medföra en rimlig tidplan för planering och projektering.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 150 

Tjänsteskrivelse 2018-08-03 

Medborgarförslag 2017-10-09 
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§ 176 Dnr 2018/00097  

Medborgarförslag: Förslag om nytt trafikljus över 
Stockholmsvägen 

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget med anledning av de 

trafiksäkerhetsåtgärder som planeras att göras på platsen under hösten 2018.  

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att kommunen 

installerar ett nytt trafikljus för passage över Stockholmsvägen vid 

övergångsstället mellan Sibylla och Hemköp.  

Tekniska avdelningen har tidigare identifierat platsen som viktig att åtgärda. 

Det planeras att under hösten 2018 bygga en smalare passage med refug i 

mitten av vägen, det planeras också att sätta upp blinkande 

övergångsställesskyltar (FIVÖ-skyltar).  

Det finns anledningar till varför tekniska avdelningen inte har föreslagit en 

trafiksignal. Kostnaden kan uppgå till 600tkr – 1000tkr, det tillkommer även 

en kostnad för drift- och underhåll samt eventuella trafikskador som kan 

uppkomma. Ett nytt el-abonnemang med el-dragning måste till. En annan 

anledning är att det är ganska trångt på ena sidan av gångbanan och det 

skulle troligtvis krävas en breddning av gångbanan. En enskild trafiksignal 

bör som oftast integreras med en trafiksignalerad vägkorsning. Om det finns 

en politisk vilja att föreslå trafiksignal behövs möjligheter och kostnader 

utredas ytterligare.  

Förvaltningen föreslår att medborgarförslaget avslås med anledning av de 

trafiksäkerhetsåtgärderna som planeras att göras under hösten 2018.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag tekniska 2018-09-03 § 61 

Tjänsteskrivelse 2018-06-05 

Medborgarförslag 2018-02-13 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Lars-Göran Bromander (S) yrkar bifall till medborgarförslaget.  

Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till tekniska utskottets förslag.  

Bengt Björkman (SD) yrkar bifall till tekniska utskottets förslag.  
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Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt tekniska utskottets 

förslag eller enligt Lars-Göran Bromanders (S) yrkande. Ordförande finner 

att kommunstyrelsen beslutar enligt tekniska utskottets förslag.  

Protokollsanteckning 

Agneta Hägglund (S), Lars-Göran Bromander (S), Eva Staake (S), Fredrik 

Anderstedt (S), Werner Schubert (S) och Owe Fröjd (Båp) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Lars-Göran Bromanders (S) yrkande.  
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§ 177 Dnr 2017/00578  

Motion: Subventionerade resor för våra pensionärer 

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag med hänvisning till 

förvaltningens bedömning.  

Sammanfattning  

I september 2017 inkom Socialdemokraterna med en motion där det föreslås 

att Håbo kommun ska tillhandahålla tätortskort för pensionärer till en 

självkostnad av 100 kronor per månad. 

Som UL tidigare tillskrivit kommunen ryms inte rabatter till enskilda 

kundgrupper inom tillköpsmöjligheten. Detta innebär att kommunen står för 

de ekonomiska konsekvenserna att tillhandahålla subventionerade busskort. 

Likställighetsprincipen är av stor betydelse när kommuner fattar beslut om 

kommunala avgifter. De kommunmedlemmar som befinner sig i samma 

situation ska som utgångspunkt betala samma avgifter. Det finns många 

exempel där kommuner ger rabatter till barn och pensionärer när det gäller 

avgifter till kommunala anläggningar eller kommunala kommunikationer. 

Med dessa förutsättningar kan pensionärer ses som en grupp som generellt 

har sämre betalningsförmåga och utan att strida mot likställighetsprincipen 

få subventionerade bussresor. 

Motionens förslag att endast tillhandahålla ett subventionerat tätortskort för 

pensionärer kan ses som att kommunen i nuläget riktar mer insatser mot de 

pensionärer som bor i Bålsta tätort. Kommunens pensionärer på andra orter 

gynnas sannolikt inte av subventioneringen på samma sätt. 

Motionen och förvaltningens utredning lämnades för yttrande till vård- och 

omsorgsnämnden och till pensionärsrådet som båda föreslår att motionen 

avslås med anledning av det ovan förda. Förvaltningen föreslår att motionen 

avslås.  

En subventionering av busskort oavsett omfattning skulle innebära 

kostnadsökningar för kommunen. Kostnaderna för kommunal 

subventionering till pensionärskollektivet kan variera beroende på hur 

många som utnyttjar denna möjlighet. Det måste göras en politisk 

avvägning om hur kostnaderna ska finansieras om man önskar genomföra 

detta.  
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Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 147 

Tjänsteskrivelse 2018-07-03 

Motion 2017-09-20 

Utredning 2018-03-12 

Vård och omsorgsnämndens beslut § 29/2018 

Håboalliansens yttrande 2018-05-08 

Yttrande pensionärsrådet § 31/2018 

 
 
 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 33(50) 

 Sammanträdesdatum  

 2018-09-17  

Kommunstyrelsen    

 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

§ 178 Dnr 2018/00164  

Exploateringsbudget för Lillsjöns företagspark 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner exploateringsbudget på 1,8 miljoner kronor 

i överskott i nettoexploatering för Lillsjöns företagspark.  

Sammanfattning  

Exploateringsbudgeten avser Lillsjöns företagspark, baserat på de 

exploateringsavtal avseende detaljplan för fastigheterna Bista 1:159 m.fl. 

(Lillsjöns företagspark) innehållande fastighetsbildning med 

marköverlåtelser samt omfattning- och genomförande av allmänna 

anläggningar, som kommunstyrelsen godkände 2018-03-19 §58. Enligt 

kommunens budgetstyrprinciper ska exploateringsbudget fastställas för 

varje exploateringsprojekt.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 136 

Underlag till exploateringsbudget 2018-08-21 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Agneta Hägglund (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Plan och exploatering 

TF kommundirektör  
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§ 179 Dnr 2018/00465  

Förslag till Strategi för regionbusstrafik i Uppsala län 
ute på remiss 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen avger yttrande i rubricerat ärende enligt nedan.  

Sammanfattning  

Region Uppsala har tagit fram en strategi för regionbusstrafik i Uppsala län 

som Håbo kommun har fått möjlighet att yttra sig om. Strategin tar upp 

principer och linjetyper för regionbusstrafiken. På sikt ska arbetet med 

principerna leda till ett mer förutsägbart kollektivtrafikutbud i länet: lika 

förutsättningar- lika utbud.  

Håbo är positiv till att en strategi tas fram och påpekar att det är viktigt att 

kommunen samråds när förändringar i kollektivtrafiken planeras. Håbo vill 

även framföra att det finns brister i kollektivtrafiken i kopplingen Bålsta - 

Uppsala.    

Yttrande 
Håbo kommun är positiv till att en strategi för regionbusstrafiken tas fram 

och kommunen anser att ambitionen med strategin är bra. Strategin gör det 

lättare för invånare att veta vilket kollektivtrafikutbud man kan förvänta sig 

på olika platser.  

Region Uppsala ställde en fråga i remissutskicket om dagens linjenät 

uppfyller kravet på relevanta förbindelser. Håbo kommun tycker inte att 

förbindelsen Bålsta - Uppsala fungerar bra. Särskilt inte för arbetspendling. 

Det finns endast en direktlinje (som dessutom har uppehåll under 

sommartidtabell) med två avgångar per dag, en morgon och en eftermiddag. 

Det innebär att de flesta turerna går via Örsundsbro med byte vilket gör att 

resan tar lång tid. Från kommunens övriga orter är arbetspendling till 

regioncentra svårt eftersom det innebär att först åka buss till Bålsta för byte 

till regionbuss. Det är även viktigt att regionbussarna synkar med 

lokalbussarna och pendeltåg för att få till en smidig arbetspendling. 

Håbo vill även påpeka att upprustning av flera av hållplatserna i det 

regionala nätet i kommunen behövs. Hållplatserna är i mycket dåligt skick 

och osäkra för väntande och på- och avstigande personer. Håbo kommun 

vill framföra att det är viktigt att Region Uppsala samråder med kommunen 

när förändringar i kollektivtrafiken planeras.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 142 

Tjänsteskrivelse 2018-06-15 

Remiss Strategi för regionbusstrafik i Uppsala län – principer och linjetyper.  
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______________ 

Beslutet skickas till: 

Plan och exploatering för vidare expidiering  
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§ 180 Dnr 2018/00509  

Agenda 2030 för hållbar utveckling i Håbo kommun  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ärendet återremitteras för ytterligare 

utredning.   

Sammanfattning  

FN:s Agenda 2030 är en agenda för förändring mot ett hållbart samhälle 

med 17 globala mål som har antagits av världens stads- och regeringschefer. 

Agenda 2030 innebär att alla medlemsländer i FN förbundit sig att 

tillsammans uppnå en socialt, miljömässigt och ekonomiskt hållbar 

utveckling. Arbetet med Agenda 2030 i Sverige behöver ske både nationellt, 

regionalt och lokalt. Håbo kommun har, liksom Sveriges övriga kommuner, 

en viktig roll i arbetet för att genomföra Agenda 2030 och nå de globala 

målen. Därför behöver Håbo lyfta in de globala målen i kommunens 

styrdokument.  

Håbo kommun har idag styrdokument så som visionen, vårt Håbo 2030, 

som visar vägen för en hållbar utveckling av kommunen. Det finns även 

andra styrdokument i kommunen som innefattar flera av målen inom 

Agenda 2030. En översyn behöver göras för att identifiera vilka mål som 

saknas och arbeta in dessa i lämpliga styrdokument.  

Kommunens verksamheter ska arbeta för att uppnå de globala målen och 

arbetet med Agenda 2030 ska vara känt för kommunens invånare. Vid en 

aktualisering av kommunens styrdokument ska de globala hållbarhetsmålen 

finnas med och vara en självklar del i kommunens hållbarhetsarbete. 

Arbetsutskottet 2018-09-04 § 143 föreslår Kommunstyrelsen besluta att 

uppdra till förvaltningen att arbeta in Agenda 2030 med FN:s globala mål i 

kommunens styrdokument på tillämpligt sätt och kommunicera dessa internt 

och externt.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 143 

Tjänsteskrivelse 2018-06-29 

Agenda 2030 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Owe Fröjd (Båp) yrkar på återremiss för vidare utredning enligt nedan: 

- utreda om ett kommunfullmäktigebeslut är genomförbart, och bör göras. 

- utreda konsekvenserna för ett sådant beslut. 
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Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 

förslag eller enligt Owe Fröjds (Båp) yrkande. Ordförande finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt Owe Fröjds (Båp) yrkande.  

______________ 

Beslutet skickas till: 

Plan och exploatering  
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§ 181 Dnr 2018/00107  

Information Kilenkrysset och information Håbo 
Marknads AB näringslivsfrågor 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen noterar informationen.  

Sammanfattning  

Kilenkrysset 
Företagspresentation Kilenkrysset, Jens Persson (VD) och Anders Solberg 

medverkar. 

Informerar om Kilenkrysset som grundades år 1986 och har ett 

fastighetsvärde på 5,5 miljarder kr, 49 fastigheter, är aktiva i 13 kommuner 

främst i Mälardalen och har 80 anställda. 

Informerar om Håbo Bista 4:5, ett exploateringsförslag för 

marknadsanvisning. Bedömt antal blivande arbetsplatser inom 

verksamhetsområdet är 500-700 arbetsplatser.  

Näringslivsfrågor  
VD Håbo Marknads informerar om näringslivsklimatet, tillsammans mot 

4.0 och om vad som hittills gjorts i projektet. 

Fas 1 okt 2017-jan 2018: 9 dialogmöten. 

Fas 2 februari-maj: Sammanställning, analys, beslut. 

Fas 3 löpande: arbete av beslutade åtgärder.  

Sex förbättringsområden har identifierats: Återskapa Håboandan, skapa 

upplevelsen av ett gott näringsliv, skapa tillväxt genom attraktiv 

samhällsplanering och infrastruktur, skapa ett gott samtalsklimat, skapa 

förutsättningar för samverkan, utbildning, kompetensförsörjning, ta till vara 

på Håbos unika läge.  

Avslutar med att informerar om vad som händer nu och understryker att det 

är viktigt att visa effekten av genomföra åtgärder.  
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§ 182 Dnr 2017/00669  

Medborgarförslag: Bevilja busskort för asylsökande 
som fyllt 18 och går i skolan  

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige avslår medborgarförslagets förslag med hänvisning 

till att kommunen enligt lag inte får genomföra förslaget.  

Sammanfattning  

Förslagsställarna föreslår i sitt medborgarförslag att asylsökande skolelever 

med mer än sex kilometers resväg till skolan ska beviljas reseersättning. 

Förvaltningen föreslog tidigare, med hänvisning till barn- och 

utbildningsnämndens avgivna yttrande, att medborgarförslaget skulle avslås. 

Kommunstyrelsen återremitterade dock ärendet för ytterligare underlag 

inför beslut. Genom kontakter med barn- och utbildningsförvaltningen har 

ytterligare underlag tagits fram. (Se mer detaljerad beskrivning under 

rubriken Ärendet nedan.) 

Av den vidare utredningen framkommer att varje busskort kostar 

kommunen 5500 kronor. Föregående år omfattades 5 asylsökande elever av 

reglerna och hittills i år har endast en asylsökande elev ansökt om 

reseersättning. Rent ekonomiskt skulle kommunen således kunna bevilja 

asylsökande elever reseersättning.  

Dock förhindras kommunen av lagstiftningen att göra så. Kommunen får 

inte lov att ge understöd/ersättning till enskilda individer om inte lagen 

säger så att understöd/ersättning ska beviljas. Lagstiftningen när det gäller 

reseersättning baseras på att personer som har rätt till studiehjälp enligt 

studiestödslagen också har rätt till reseersättning. Eftersom de flesta 

asylsökande inte har laglig rätt till studiehjälp får kommunen inte lov att 

generellt bevilja reseersättning till asylsökande som har mer än sex 

kilometers resväg till skolan.  

Förvaltningen föreslår därför att medborgarförslaget avslås med hänvisning 

till lagstiftningens utformning.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 149 

Tjänsteskrivelse 2018-08-03 

Medborgarförslag  

Tjänsteskrivelse daterad 2018-03-20 

Kommunstyrelsen 2018-04-23 § 110 

Beslut, barn- och utbildningsnämnden 2018-02-28 § 
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Förslag till beslut på sammanträdet 

Christian Nordberg (MP) yrkar bifall till medborgarförslaget.  

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 

förslag eller enligt Christian Nordbergs (MP) yrkande. Ordförande finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckning 

Christian Nordberg (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 

yrkande.  
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§ 183 Dnr 2018/00444  

Revisionsrapport: Granskning av intrångsskydd 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen avger yttrande i rubricerat ärende enligt nedan.  

Sammanfattning  

Rapporten från PwC visade på sårbarheter i säkerheten kring IT-system. 

Intrångsförsöket lyckades främst på grund av att lösenordshanteringen var 

bristfällig. 

 

Yttrande 
Sårbarheten som utnyttjades för att skaffa sig högre behörighet var svaga 

lösenord. Det finns en riktlinje framtagen för hur lösenord ska utformas, 

men det är uppenbart inte tillräckligt. För att höja säkerheten och förhindra 

obehörig åtkomst är tvåfaktorinloggning mot skyddsvärda IT-system under 

införande sedan jan 2018. 

 

Konton med domänadmin behörigheter kommer att isoleras för att försvåra 

angrepp via dessa. 

Mall för incidentrapportering finns framtagen. 

 

Kontakt har tagits med leverantörer som har haft webbservrar med brister i 

konfigureringen. 

Webbservrar som installeras och driftas av IT-enheten ”härdas” enligt 

Microsofts rekommendationer. 

För att säkerställa säkerhetsnivån på tredjepartsprodukter ställer vi krav vid 

upphandling på att leverantören regelbundet uppdaterar upphandlat system. 

Detta ska följas upp i de årliga objektledarmöten enligt förvaltningsplanen. 

Dokumentation som rör informationsäkerhet finns i Stratsys. Det är en egen 

modul där varje informationstillgång dokumenteras och klassificieras med 

avseende på informationssäkehet samt att ansvar och roller tydliggörs. 

Enligt vyer nedan.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 152 

Tjänsteskrivelse 2018-06-05 

Remiss Revisionsrapport 

Yttrande i bilaga 
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______________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktiges revisorer  
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§ 184 Dnr 2018/00611  

Biståndsbedömd tandvård för äldre 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningarna 

för subventionerad tandvård för äldre med begränsade ekonomiska 

förutsättningar och återkomma till kommunstyrelsen innan årsskiftet 

2018/2019. Utredningen ska omfatta även ekonomiska konsekvenser.  

Sammanfattning  

Ordförande Liselotte Grahn Elg (M) väcker frågan om subventionerad 

tandvård för äldre med begränsade ekonomiska förutsättningar.  

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag KSAU 2018-09-04 § 153 

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Kansli + uppdragslistan 

Tf kommundirektör  

Förvaltningschef socialförvaltningen  
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§ 185 Dnr 2018/00557  

Skrivelser inkomna till kommunstyrelsens 
sammanträde 2018-09-17 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen noterar informationen.   

Sammanfattning  

Skrivelser inkomna till kommunstyrelsens sammanträde 2018-09-17 

presenteras: 

 

DN kommunernas framtid, konferens.  

Inbjudan FINA-seminarium  

SKL inbjudan trygghetsdag 

Presentation LIFVS 

SKL inbjudan nätverk samverkan med civilsamhället  

SKL cirkulär 18028: Lag om plan för återgång i arbete + två bilagor 

Regional kulturplan 2019-2022 

Klagomål om Skolmaten, privatperson  

Brev angående logistikcenter 2018-07-24 

Svar på brev om logistikcenter 2018-07-24 

Inbjudan brottsförebyggande arbete, gängvåld och kriminalitet bland unga, 

vad kan vi göra? SKL 2018-09-20 + program   

Beslutsunderlag 

Enligt ovan   
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§ 186 Dnr 2018/00666  

Redovisning av delegationsbeslut till 
kommunstyrelsens sammanträde 2018-09-17 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbeslut.     

Sammanfattning  

Följande beslut för perioden 2018-05-21 – 2018-09-10 föreligger: 

Anställningsbeslut/anställningsinformation inkomna till löneenheten 

Kommunstyrelsens förvaltning 

Barn- och utbildningsförvaltningen 

Socialförvaltningen 

Bygg- och miljöförvaltningen 

Övrig personaldelegation  

Enskilda beslut 

Beslut fattade inom kommunstyrelsens förvaltning, se separata 

förteckningar. 

Anställningsbeslut/anställningsinformation och beslut för övrig 

personaldelegation finns med i en pärm vid sammanträdet. 

Delegationsbeslut inom kommunstyrelsens förvaltning fås vid begäran. 

Upphandlingsbesluten finns att tillgå hos upphandlingsenheten.     

Beslutsunderlag 

Anställningsbeslut/anställningsinformation/övrig personaldelegation 

Delegationsbeslut för upphandlingsenheten  

Delegationsbeslut, kommunstyrelsens förvaltning, perioden 2018-05-21 -  

2018-09-10    
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§ 187 Dnr 2018/00665  

Redovisning av protokoll till kommunstyrelsens 
sammanträde 2018-09-17 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar redovisade protokoll   

Sammanfattning  

Följande protokoll har inkommit eller upprättats sedan den senaste 

redovisningen av protokoll vid kommunstyrelsens sammanträde 2018-03-

19: 

Protokoll pensionärsrådet 2018-05-23 

Protokoll handikapprådet 2018-05-23 

Beslutsunderlag 

Protokoll enligt ovan   
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§ 188 Dnr 2018/00671  

Kommundirektörens informationspunkt  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen noterar informationen.  

Sammanfattning  

TF kommundirektör informerar om tidplan för budgetprocess.  

När tidplanen för budgetprocessen 2019 antogs var planen att nya 

kommunstyrelsen skulle till-träda i månadsskiftet oktober/november 

motsvarande som vid förra valet. Det skulle innebära att det är 

kommunstyrelsen i sin befintliga konstellation som skulle fatta beslut om 

budget 2019. 

Nu har det kommit önskemål att det blir nya kommunstyrelsen som fattar 

beslut om budget 2019. Det innebär rent formellt att kommunfullmäktige 

vid sitt konstituerande möte den 15 oktober fattar beslut om ny 

kommunstyrelse och att förkorta mandatperioden så att nya kom-

munstyrelsen tillträder innan den 22 oktober, när det ska fattas beslut om 

budget.  

Budgeten kommer dock fortfarande beredas av kommunstyrelsens 

arbetsutskott i befintlig konstellation, eftersom det sammanträdet sker innan 

konstituerande kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

Information om tidplan budgetprocess 2018-09-17 

 

 
 
 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 48(50) 

 Sammanträdesdatum  

 2018-09-17  

Kommunstyrelsen    

 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

§ 189 Dnr 84351  

Övriga frågor 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att Fredrik Anderstedt (S) får närvara på 

LEADER konferensen.  

Sammanfattning  

Fredrik Anderstedt (S) önskar närvara på konferens med LEADER med 

temat lokal hållbarutveckling. Konferensen innebär ingen kostnad för 

kommunstyrelsen.   

Liselotte Grahn Elg (M) informerar om webbseminarium via SKL som hålls 

den 27/9 kl. 10-16.  
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§ 190 Dnr 2018/00669  

Förlängd mandatperiod för samordningsförbundet  

Kommunstyrelsens förslag 

1. Kommunfullmäktige förlänger mandatperioden för 

Samordningsförbundet till 2019-03-31.  

Sammanfattning  

Liselotte Grahn Elg (M) väcker frågan om att förlänga 

Samordningsförbundets mandatperiod så att den överensstämmer med 

förbundsordning.  

Samordningsförbundet Uppsala län arbetar för att utveckla samverkan 

mellan myndigheterna inom rehabiliteringsområdet. Medlemmar i förbundet 

är Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Region Uppsala samt länets 

åtta kommuner: Enköping, Heby, Håbo, Knivsta, Tierp, Uppsala, 

Älvkarleby, Östhammar. 

Från och med ordinarie val väljs ledamöter och ersättare för fyra år räknat 

från och med 1 april året efter det att val av fullmäktige region och 

kommuner har ägt rum. 
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§ 191 Dnr 2018/00670  

Utveckla system, strategier och modeller för 
samverkan med civilsamhället 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunen har möjlighet att delta i 

nätverket.  

Sammanfattning  

SKL välkomnar till nya nationella nätverk för tjänstepersoner som jobbar 

med att stärka och utveckla kommunens, landstingets eller regionens 

samverkan med civilsamhället! Nätverket är hela tiden öppet för nya 

deltagare och det kommer att pågå i fyra år, från hösten 2018 och fram till 

och med våren 2022. 

Nätverket syftar till att stödja utveckling av: 

- Samverkan med civilsamhället med utgångspunkt i lokala och regionala 

behov och Agenda 2030. 

-Lokala och regionala strategier och modeller för samverkan. 

-Styr- och ledningssystem för samverkan. 

Nätverket tar utgångspunkt i SKLs kartläggningar och studier, relevant 

forskning, omvärldsspaningar, erfarenheter och insikter i samverkansarbetet 

lokalt och regionalt. Som deltagare skapar du nytta för din kommun/ 

landsting/region genom att delta i nätverkets utvecklingsarbete. 

Nätverket riktar sig till tjänstepersoner från kommuner, landsting och 

regioner. En förutsättning för deltagande är att kommunen, 

landstinget/regionen fattar ett styrelsebeslut om att vara med.  

Beslutsunderlag 

SKL, inbjudan till nätverk 2018-2022: Utveckla system, strategier och 

modeller för samverkan med civilsamhället 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Sveriges kommuner och landsting  

 

 


